

မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ  
ရေပေးရေးနှင့် အညစ်အကြေးသန့်ရှင်းမှုဆိုင်ရာ  
နည်းဥပဒေ

မာတိကာ

စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာမျက်နှာ	
		မှ	ထိ
၁	အခန်း(၁) အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်	၁	၂
၂	အခန်း(၂) ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများ	၂	၆
၃	အခန်း(၃) ရေသန့်အင်ဂျင်နီယာလိုင်စင်နှင့် ပိုက်ဆက် သူလိုင်စင်	၇	၈
၄	အခန်း(၄) အဝီစိတွင်းတူးဖော်ရန်ခွင့်ပြုချက်၊ အဝီစိတွင်းတူး လုပ်ငန်း လိုင်စင်နှင့် အဝီစိတွင်းတူး ဆရာလိုင်စင်	၈	၁၀
၅	အခန်း(၅) အညစ်အကြေးသန့်ရှင်းမှုလုပ်ငန်းများ	၁၀	၁၃
၆	အခန်း(၆) ရေဆိုးစွန့်ပစ်ခြင်း	၁၃	၁၄
၇	အခန်း(၇) စီမံခန့်ခွဲရေးနည်းလမ်းအရ အရေးယူခြင်း	၁၄	၁၅
၈	အခန်း(၈) တားမြစ်ချက်များနှင့် အရေးယူခြင်း	၁၅	၁၆
၉	အခန်း(၉) အထွေထွေ	၁၆	၁၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့

မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ရေပေးရေးနှင့် အညစ်အကြေးသန့်ရှင်းမှုဆိုင်ရာနည်းဥပဒေများ

အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၁၅/၂၀၁၅

၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်

(၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ မေလ၊ ၁၄ ရက်)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၃၅၊ ပုဒ်မခွဲ (က)အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ အောက်ပါ နည်းဥပဒေများကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

**အခန်း(၁)**

**အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်**

၁။ ဤနည်းဥပဒေများကို မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ရေပေးရေးနှင့် အညစ်အကြေးသန့်ရှင်းမှုဆိုင်ရာနည်းဥပဒေများ ဟု ခေါ်တွင် စေရမည်။

၂။ နည်းဥပဒေများတွင်ပါရှိသော စကားရပ်များသည် မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေတွင် ပါရှိသည့်အတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည်။ ထို့ပြင်အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည်-

- (က) **ရေပေးရေးလုပ်ငန်း** ဆိုသည်မှာ မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း အများပြည်သူ အသုံးပြုရန် ရေလှောင်ကန်၊ ကျုံး၊ ကျုံးရေကန်၊ စမ်းချောင်း၊ ရေမြောင်း၊ အင်း၊ အိုင်၊ မြစ်ချောင်းများနှင့် မြေအောက်ရေတို့ကို ရေလွှဲ၊ ရေပို့ပိုက်များနှင့် စက်ကိရိယာများ ကို အသုံးပြု၍ ပေးပို့သောလုပ်ငန်းကိုဆိုသည်။
- (ခ) **တရားမဝင်ရေဆက်သွယ်ခြင်း** ဆိုသည်မှာ ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက် မရရှိဘဲ ကော်မတီပိုင်ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှ ရေကို မိမိ၏အဆောက်အအုံ၊ အဝန်းအဝိုင်း မည်သည့်နေရာသို့မဆို တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ ဆင့်ပွားဖြစ်စေ သွယ်ယူသုံးစွဲခြင်း၊ လျှပ်စစ် သို့မဟုတ် စွမ်းအင်တစ်မျိုးမျိုးကိုသုံး၍ ရေစုပ်စက်တပ်ဆင်သုံးစွဲခြင်း၊ လက်နှိပ် တုံကင်တပ်ဆင်သုံးစွဲခြင်းနှင့် မူလခွင့်ပြုချက်ထက် ကျော်လွန် ဆောင်ရွက်ခြင်း တို့ကို ဆိုသည်။

- (ဂ) ကျုံးရေကန် ဆိုသည်မှာ မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း အများပြည်သူအသုံးပြုရန် ကျုံးမှတစ်ဆင့် ရေလွှဲ၊ ရေပို့ပိုက်များနှင့် စက်ကိရိယာများကို အသုံးပြု၍ ပေးပို့ ဖြန့်ဝေသော ရေကိုသို့လှောင်သည့် ရေကန်ကိုဆိုသည်။
- (ဃ) မိလ္လာရည်ကြည် ဆိုသည်မှာ အညစ်အကြေးရေများကို သန့်စင်မှု စနစ်တစ်မျိုးမျိုးဖြင့် သန့်စင်ပြီးနောက် ကော်မတီက သတ်မှတ် အတည်ပြုထားသော စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် အညီ ထွက်ရှိလာသည့် အရည်ကြည်ကို ဆိုသည်။
- (င) လိုင်စင် ဆိုသည်မှာ ရေသန့်အင်ဂျင်နီယာ၊ ပိုက်ဆက်သူ သို့မဟုတ် အဝီစိတွင်းတူး ဆရာအဖြစ်လည်းကောင်း၊ အဝီစိတွင်းတူးလုပ်ငန်းကိုလည်းကောင်း၊ လုပ်ကိုင်နိုင် ရန် ဤနည်းဥပဒေများအရ ထုတ်ပေးသောလိုင်စင်ကိုဆိုသည်။
- (စ) ဌာန ဆိုသည်မှာ ဤနည်းဥပဒေများပါ ကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကော်မတီ က သတ်မှတ်တာဝန်ပေးအပ်သည့်ဌာနကို ဆိုသည်။

**အခန်း(၂)**

**ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများ**

၃။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း အများပြည်သူသောက်သုံးရန် သင့်လျော်သည့် ရေကို လုံလောက်စွာဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေးအတွက် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများကို စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။

၄။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း၌ဖြစ်စေ၊ ပြင်ပ၌ဖြစ်စေ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်-

- (က) လိုအပ်သောရေလှောင်ကန်နှင့် ကျုံးရေကန်များ၊ ရေသွယ်မြောင်းများ၊ ရေသွင်း မြောင်းများ၊ အဝီစိတွင်းများ၊ ရေပို့ပိုက်လိုင်းများ၊ မီးသတ်ရေသွယ်ငုတ်များနှင့် အခြားလိုအပ်သောအရာများကို တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်း။
- (ခ) လိုအပ်သည့်မြေယာများကို သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းနှင့် ညှိနှိုင်းပြီး အသုံးပြုခြင်း၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင်မြေဖြစ်ပါက ထိုမြေပိုင်ရှင်နှင့် ညှိနှိုင်းပြီး ဝယ်ယူခြင်း သို့မဟုတ် ငှားရမ်းရယူခြင်း။
- (ဂ) လိုအပ်သည့်လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများနှင့် စက်ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပြင်ပပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ညှိနှိုင်းပြီး ဝယ်ယူခြင်း သို့မဟုတ် ငှားရမ်း ရယူခြင်း။

၅။ ကော်မတီသည် ရေအရင်းအမြစ်ရရှိရေး လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် မြေပေါ်၊ မြေအောက်ရှိ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်း၊ ထိုရေကို သန့်စင်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် သိုလှောင်ရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းကို လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်အား လေလံ စနစ်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တင်ဒါစနစ်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားသင့်လျော်သောနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ စည်းကမ်းချက် သတ်မှတ်၍ လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၆။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများကို စစ်ဆေးခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း သို့မဟုတ် တည်ဆောက်ခြင်းပြုလုပ်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ ပိုင်ရှင်၏ပစ္စည်းကို မထိခိုက် စေဘဲ ဖြတ်သန်းဝင်ရောက်ခွင့် သို့မဟုတ် စက်ပစ္စည်းကိရိယာများကို ယူဆောင်ချထားခွင့်ရှိသည်။

၇။ ကော်မတီသည် -

(က) ရေပေးရေးလုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကျုံးရေကန်များ၊ ရေသွယ်မြောင်း၊ ရေသွင်း မြောင်းများ၊ အဝီစိတွင်းများ၊ ရေပိုပိုက်လိုင်းများ၊ မီးသတ်ရေသွယ်ပိုက်များ၊ မြေ အောက်ရေပိုက်လိုင်းများ၊ ရေသန့်စင်စက်ရုံများတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ဆက်စပ်သော လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မည်သည့်လမ်း သို့မဟုတ် လမ်းနယ်နိမိတ်ကိုမဆို ဖြတ်သန်းဖောက်ထွင်း၍ လိုအပ်သလိုဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

(ခ) နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာလမ်း သို့မဟုတ် လမ်းနယ်နိမိတ် သည် အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကပိုင်လမ်း သို့မဟုတ် လမ်း နယ်နိမိတ်ဖြစ်ပါက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုမီ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့ အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်အား ကြိုတင်ညှိနှိုင်းရမည်။

၈။ (က) ကော်မတီက နည်းဥပဒေ ၇ အရ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦး၏ ပစ္စည်းဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပေါ်လျှင် နစ်နာသူသည် လျော်ကြေးရရန် ခိုင်လုံသော အထောက်အထားဖြင့် ကော်မတီသို့ တင်ပြတောင်းဆိုနိုင်သည်။

(ခ) ကော်မတီသည် နည်းဥပဒေခွဲ (က)အရ တင်ပြတောင်းဆိုသည့် အထောက်အထား များမှာ ခိုင်လုံသည်ဟုယူဆလျှင် ထိုက်သင့်သောနစ်နာကြေးငွေကို သတ်မှတ်၍ ထိုသူအားပေးရမည်။

၉။ မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း ကော်မတီပိုင်ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှ ရေကိုရယူ အသုံးပြု လိုသူသည် ခွင့်ပြုချက်ရရှိရန် ဌာနသို့လျှောက်ထားရမည်။ မြို့တော်နယ်နိမိတ် အတွင်း ကော်မတီပိုင် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမရှိသည့် နေရာများတွင် ပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်း

ရှင်သည် မိမိပိုင်ရေတွင်း ရေကန်များမှ ပိုက်လိုင်း၊ ရေမီတာ၊ ရေကန်များဖြင့် ရေ ဖြန့်ဝေ ရောင်းချလိုပါက ဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

၁၀။ ဌာနမှူးသည် နည်းဥပဒေ ၉ အရ လျှောက်ထားချက်ကိုစိစစ်ပြီး ကော်မတီ၏ သဘော တူညီချက်ဖြင့် စည်းကမ်းများသတ်မှတ်၍ ခွင့်ပြုချက်ထုတ်ပေးနိုင်သည်။ ခွင့်ပြုချက်ရရှိပါက ရေရောင်းချခွင့်ကို ကော်မတီမှ သတ်မှတ်သည့် နှုန်းထားဖြင့် ကောက်ယူနိုင်သည်။

၁၁။ ကော်မတီပိုင်ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှရေကို ဆက်သွယ်အသုံးပြုခွင့်ရရှိသူသည် ရေဆက်သွယ် ရာတွင် ဌာန၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လိုင်စင်ရပိုက်ဆက်သူဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ရမည်။ ကော်မတီပိုင် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှရေကို ဆက်သွယ်ရယူရာတွင် မြေတူးဆွရာမှထွက်ရှိလာသည့် မြေကြီး၊ ခြံပုတ် နှင့် အမှိုက်သရိုက် အစရှိသည်တို့ကို လိုင်စင်ရပိုက်ဆက်သူမှ တစ်ပါတည်း ရှင်းလင်းဆောင်ရွက် ရမည်။

၁၂။ ကော်မတီသည် ကော်မတီပိုင် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှရေကို ဆက်သွယ် အသုံးပြုသူများအား ရေသွယ်ပိုက်ပြောင်းရွှေ့ခြင်းနှင့် ရေမီတာပြောင်းရွှေ့ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရန်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၁၃။ (က) ကော်မတီပိုင်ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှ ရေဆက်သွယ်အသုံးပြုနေသော အိမ်ရှင်ကင်း၏ အိမ်ငှားအား ရေသွယ်ပိုက်မှတစ်ဆင့် ရေဆက်သွယ်သုံးစွဲခြင်းကို အကြောင်းမဲ့ ခွင့်မပြုလျှင်ဖြစ်စေ၊ ဖြတ်တောက်လျှင်ဖြစ်စေ၊ ရေကိုလုံလောက်အောင် ပေးဝေခြင်း မပြုလျှင်ဖြစ်စေ အိမ်ငှားသည် အဆိုပါအချက်များကို ဖော်ပြ၍ငှားအား သီးခြား ရေဆက်သွယ်သုံးစွဲခွင့်ပြုရန် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဌာနသို့ လျှောက်ထား နိုင်သည်။

(ခ) ကော်မတီသည် နည်းဥပဒေခွဲ (က)အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်ပြီး ကော်မတီ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် သတ်မှတ်သည့် ဝန်ဆောင်စရိတ်ကို ပေးသွင်းစေ၍ ရေသွယ် ပိုက်မှ သီးခြားရေ ဆက်သွယ်သုံးစွဲခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၁၄။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း ကိုယ်ပိုင်ရေပေးရေးလုပ်ငန်းက ဖြန့်ဝေသော ရေသည် အများပြည်သူ၏ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်နိုင်ကြောင်းတွေ့ရှိပါက သောက်သုံးရန် မသင့် ကြောင်း ကြေညာ၍ ကိုယ်ပိုင်ရေပေးရေးလုပ်ငန်းကို ရပ်ဆိုင်းစေပြီး သောက်သုံးရန် သင့်လျော် သောရေကိုသာ ဖြန့်ဝေစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန်ညွှန်ကြားနိုင်သည်။ သောက်သုံးရန် သင့်လျော် ကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက အဆိုပါရေပေးရေးလုပ်ငန်းများကို ပြန်လည်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၁၅။ ကော်မတီသည် -

- (က) မြို့တော်နေအများပြည်သူတို့ ရေအခက်အခဲမရှိစေရန်လည်းကောင်း၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှ ရေကို ဖြန့်တီးခြင်းမရှိစေရန်လည်းကောင်း လိုအပ်သော အစီအမံများချမှတ်ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ခ) ကော်မတီပိုင်ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှ ရေဆက်သွယ်အသုံးပြုသူ၏ နေအိမ်၊ အဆောက်အအုံသို့ ရေဆက်သွယ်ရာ၌ အသုံးပြုသည့် ရေပိုက်နှင့် ပစ္စည်းများ၏ အရွယ်အစားကို သတ်မှတ်ပေးရမည်။

၁၆။ ဌာနမှူးသည် -

- (က) နည်းဥပဒေ ၁၀ အရ ထုတ်ပေးသော ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် ရေဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို စစ်ဆေးနိုင်သည်။
- (ခ) ရေဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်သေ(၂)ဦးနှင့်အတူ မည်သည့်ပုဂ္ဂလိက နေအိမ်၊ အဆောက်အအုံ၊ ခြံဝင်းအတွင်းသို့မဆို ဝင်ရောက်စစ်ဆေးနိုင်သည်။

၁၇။ (က) ဌာနမှူးသည် ရေဆက်သွယ်အသုံးပြုသူက ကျသင့်သော ရေဖိုး ရေခကို ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်လျှင်ဖြစ်စေ၊ ရေအသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်နှင့် စည်းကမ်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိလျှင်ဖြစ်စေ သတ်မှတ်ပေးသည့် အချိန်အတွင်း ရေဖိုးရေခပေးရန် သို့မဟုတ် ညွှန်ကြားချက်နှင့် စည်းကမ်းချက်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်စေရန် အကြောင်းကြားရမည်။ ထိုသို့အကြောင်းကြားသော်လည်း သတ်မှတ်သည့်အချိန်အတွင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်ပျက်ကွက်ပါက ရေဆက်သွယ်ထားခြင်းကို ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဖြတ်တောက်နိုင်သည်။

(ခ) နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ ရေဖြတ်တောက်ခြင်းခံရသူသည် ရေအသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်နှင့် စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ရေပြန်လည်ဆက်သွယ်အသုံးပြုခွင့်ရရှိရန် ဌာနသို့လျှောက်ထားနိုင်သည်။ ဌာနမှူးသည် လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်ပြီး လိုအပ်သည့် စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်၍ ကျေနပ်ဖွယ် တွေ့ရှိပါက ကော်မတီကသတ်မှတ်သည့် ဒဏ်ကြေးငွေပေးသွင်းစေပြီး ရေပြန်လည်ဆက်သွယ်အသုံးပြုရန် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၁၈။ အဆောက်အအုံပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် ရေဆက်သွယ်အသုံးပြုသူသည် ရေဆက်သွယ်ရာတွင် အသုံးပြုသော ရေသွယ်ပိုက်နှင့် ယင်းပိုက်တွင် တပ်ဆင်ထားသော ပစ္စည်းများကို ပျက်စီးပျောက်ဆုံး

ခြင်း မရှိစေရန် တာဝန်ယူစောင့်ရှောက်ရမည်။ ပျက်စီးပျောက်ဆုံးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့လျှင် ဌာနက သတ်မှတ် ညွှန်ကြားသည့်အတိုင်း ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၉။ မြို့တော်နယ်နိမိတ်ပြင်ပမှ ဆက်သွယ်သည့် ရေပို့ပိုက်မကြီး သို့မဟုတ် မြို့တွင်း ပင်မ ရေသွယ်ပိုက်ပေါ်တွင် လမ်းဖောက်ခြင်း၊ တံတားဆောက်လုပ်ခြင်း သို့မဟုတ် အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ တိုးချဲ့ခြင်းပြုလုပ်လိုသော အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်သည် ကော်မတီနှင့် ကြိုတင်ညှိနှိုင်း၍ ခွင့်ပြုချက်ကို ရယူရမည်။

၂၀။ ကော်မတီသည် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှရေကို ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရေအရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်း သတ်မှတ်ရေးအဖွဲ့က အခါအားလျော်စွာ အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းထားသော သောက်သုံးရေစံချိန်စံညွှန်းနှင့် ကိုက်ညီစေရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၂၁။ ဌာနမှူးသည် ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကော်မတီပိုင်ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှရေကို -

(က) ဆက်သွယ်အသုံးပြုသည့်နေအိမ်၊ အဆောက်အအုံပိုင်ရှင်များ သို့မဟုတ် အသုံးပြု သူများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ ရေဖိုးရေခကို သတ်မှတ်သည့် နှုန်းထားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပုတ်ပြတ်နှုန်းထားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ရေမီတာဖြင့်ဖြစ်စေ ကောက်ခံရယူနိုင်သည်။

(ခ) တန်ဖိုးသတ်မှတ်၍ တစ်နည်းနည်းဖြင့် ရောင်းချနိုင်သည်။

၂၂။ ကော်မတီသည် မိမိပိုင်ရေပေးရေးလုပ်ငန်းမှ ရေကို ဆက်သွယ်အသုံးပြုသည့် အောက်ပါတို့ ထံမှ ရေဖိုးရေခနှင့် ဝန်ဆောင်မှုစရိတ်များကို ကောက်ခံနိုင်သည်-

(က) ကုလသမဂ္ဂအပါအဝင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံခြားသံရုံးများနှင့် နိုင်ငံခြားသားများ၊

(ခ) နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် နိုင်ငံခြားသားများ၊

(ဂ) နိုင်ငံခြားသုံးငွေဖြင့် ငှားရမ်းခယူ၍ အငှားချထားသောလူနေအိမ်၊ အခန်းနှင့် အဆောက်အအုံများ၊

(ဃ) နိုင်ငံခြားသုံးငွေဖြင့် တည်းခိုခနှင့် ဝန်ဆောင်ခရယူသော ဟိုတယ်၊ မိုတယ်၊ အင်း၊ ဧည့်ဂေဟာနှင့် တည်းခိုရိပ်သာများ၊ ဆေးကုဂေဟာနှင့် ဆေးခန်းများ၊

(င) ရာခိုင်နှုန်းပြည့်နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြင့် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းများ။



အခန်း(၃)

ရေသန့်အင်ဂျင်နီယာလိုင်စင်နှင့် ပိုက်ဆက်သူလိုင်စင်

၂၃။ မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း ရေသန့်အင်ဂျင်နီယာ သို့မဟုတ် ပိုက်ဆက်သွယ်အဖြစ် လုပ်ကိုင် လိုသူသည် သတ်မှတ်ထားသည့် အရည်အချင်းနှင့်ပြည့်စုံပါက လိုင်စင်ရရှိရန် သတ်မှတ်ချက်များ နှင့်အညီ ဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

၂၄။ ဌာနမှူးသည် နည်းဥပဒေ ၂၃ အရ လျှောက်ထားချက်ကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့် အညီ စိစစ်ပြီး ကော်မတီ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ လိုင်စင်ထုတ်ပေး ခြင်း သို့မဟုတ် လိုင်စင်ထုတ်ပေးရန် ငြင်းပယ်ခြင်း ပြုနိုင်သည်။

၂၅။ လိုင်စင်သက်တမ်းသည် လိုင်စင်ထုတ်ပေးသည့်နေ့မှစတင်၍ (၃)နှစ် ဖြစ်သည်။

၂၆။ လိုင်စင်ရရှိသူသည် -

(က) လိုင်စင်ပါစည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာရမည်။

(ခ) ကော်မတီက အခါအားလျော်စွာထုတ်ပြန်သော အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာရမည်။

၂၇။ လိုင်စင်ရရှိသူသည် လိုင်စင်သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီးနောက် လုပ်ငန်းကို ဆက်လက်လုပ်ကိုင် လိုပါက လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးရန် လိုင်စင်သက်တမ်းမကုန်မီ အနည်းဆုံးရက်ပေါင်း (၃၀) ကြိုတင်၍ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

၂၈။ ဌာနမှူးသည် နည်းဥပဒေ ၂၇ အရ လျှောက်ထားချက်ကိုစိစစ်ပြီး ကော်မတီ၏ သဘော တူညီချက်ဖြင့် လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးခြင်း သို့မဟုတ် လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးရန် ငြင်းပယ်ခြင်းပြုနိုင်သည်။

၂၉။ လိုင်စင်ရရှိသူသည် နည်းဥပဒေ ၂၇ နှင့်အညီ လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးရန် လျှောက် ထားပြီးဖြစ်လျှင် ဌာနမှူးက လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးခြင်း ရှိမရှိ အကြောင်းကြားချက်ကို လက်ခံရရှိသည့်နေ့အထိ လုပ်ငန်းကို ဆက်လက်လုပ်ကိုင်ခွင့်ရှိသည်။

၃၀။ (က) လိုင်စင်ရရှိသူသည် လိုင်စင်ပျောက်ဆုံးခြင်း၊ ပျက်စီးခြင်းကြောင့် လိုင်စင်မိတ္တူမှန် ရရှိလိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ ပူးတွဲတင်ပြ၍ ဌာနသို့ လျှောက်ထား ရမည်။

(ခ) ဌာနမှူးသည် နည်းဥပဒေခွဲ (က)အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်၍ ဒဏ်ကြေးငွေ ပေးသွင်းစေပြီးလိုင်စင်မိတ္တူမှန်ကို လျှောက်ထားသူအား ထုတ်ပေးရမည်။

**အခန်း(၄)**

**အဝီစိတွင်းတူးဖော်ရန်ခွင့်ပြုချက်၊ အဝီစိတွင်းတူးလုပ်ငန်းလိုင်စင်နှင့် အဝီစိတွင်းတူးဆရာလိုင်စင်**

၃၁။ မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း မိမိပိုင်မြေကွက်တွင် အဝီစိတွင်းတူးဖော်လိုသူသည် ခွင့်ပြုချက် ရရှိရန် မြေပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားများနှင့်အတူ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

၃၂။ ဌာနမှူးသည် ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် -

- (က) နည်းဥပဒေ ၃၁ အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်၍ အခြားအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးက ကန့်ကွက်ရန်ရှိလျှင် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက် နိုင်ရေးအတွက် အများပြည်သူ သိရှိနိုင်ရန် သတင်းစာတွင် ထည့်သွင်းကြေညာပြီး လိုအပ်သော စိစစ်မှု ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ခ) နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ ဆောင်ရွက်ပြီးနောက် စည်းကမ်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီပါက အဝီစိတွင်းတူးဖော်ရန် ယာယီတူးဖော်ခွင့်ပြုမိန့် ထုတ်ပေးနိုင်သည်။
- (ဂ) နည်းဥပဒေခွဲ(ခ)အရ အဝီစိတွင်းဖော်ရန် ယာယီတူးဖော်ခွင့်ပြုမိန့် ထုတ်ပေးရာတွင် ခွင့်ပြုသက်တမ်းသည် စတင်ထုတ်ပေးသည့်နေ့မှ (၆)လအတွင်း ဖြစ်သည်။
- (ဃ) ယာယီတူးဖော်ခွင့်ပြုမိန့် သက်တမ်းကုန်ဆုံးပါက သတ်တမ်းတိုးမြှင့်ခြင်းကို နောက်ထပ်(၆)လခွင့်ပြုနိုင်ပြီး ယာယီတူးဖော်ခွင့်ပြုမိန့် သက်တမ်းကာလသည် (၁)နှစ်ထက် မပိုသောကာလဖြစ်ရမည်။
- (င) ယာယီတူးဖော်ခွင့်ပြုမိန့် (၁)နှစ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီးမှ တူးဖော်လိုပါက အသစ် ပြန်လည်လျှောက်ထားရမည်။
- (စ) ယာယီတူးဖော်ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် တူးဖော်ပြီးပါက အဝီစိတွင်းမှ ထွက်ရှိလာသော ရေကို သတ်မှတ်အရည်အသွေးနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိမရှိ ကော်မတီပိုင်ဓာတ်ခွဲခန်းတွင် သတ်မှတ် နှုန်းထားများပေးဆောင်၍ စမ်းသပ်ပြီးအသုံးပြုရန် သင့်လျော်မှုရှိပါက အမြဲတမ်း သုံးစွဲခွင့်ပြုမိန့် ဆက်လက်လျှောက်ထားရမည်။

၃၃။ မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း အဝီစိတွင်းတူးလုပ်ငန်းကိုလည်းကောင်း၊ အဝီစိတွင်းတူးဆရာ အဖြစ်လည်းကောင်း၊ လုပ်ကိုင်လိုသူသည် လိုင်စင်ရရှိရန် သက်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

၃၄။ ဌာနမှူးသည် နည်းဥပဒေ ၃၃ အရ လျှောက်ထားချက်ကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့် အညီ စိစစ်ပြီး ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် စည်းကမ်းချက်များသတ်မှတ်၍ လိုင်စင်ထုတ်ပေးရန် ခွင့်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းပယ်ခြင်းပြုနိုင်သည်။

၃၅။ လိုင်စင်သက်တမ်းသည် လိုင်စင်ထုတ်ပေးသည့်နေ့မှစ၍ (၃)နှစ်ဖြစ်သည်။

၃၆။ လိုင်စင်ရရှိသူသည် -

- (က) လိုင်စင်ပါ စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာရမည်။
- (ခ) ကော်မတီက အခါအားလျော်စွာထုတ်ပြန်သော အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာရမည်။

၃၇။ လိုင်စင်ရရှိသူသည် လိုင်စင်သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီးနောက် လုပ်ငန်းကို ဆက်လက်လုပ်ကိုင် လိုပါက လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးရန် လိုင်စင်သက်တမ်း မကုန်ဆုံးမီ အနည်းဆုံး ရက်ပေါင်း (၃၀) ကြိုတင်၍ သတ်မှတ်ချက်များနှင့် အညီ ဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

၃၈။ ဌာနမှူးသည် နည်းဥပဒေ ၃၇ အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်ပြီး ကော်မတီ၏ သဘော တူညီချက်ဖြင့် လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးခြင်း သို့မဟုတ် လိုင်စင်သက်တမ်း တိုးမြှင့်ပေးရန် ငြင်းပယ်ခြင်းပြုနိုင်သည်။

၃၉။ လိုင်စင်ရရှိသူသည် နည်းဥပဒေ ၃၇ နှင့်အညီ လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးရန် လျှောက်ထား ခဲ့ပြီးဖြစ်လျှင် ဌာနမှူးက လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးခြင်း ရှိမရှိ အကြောင်းကြားချက်ကို လက်ခံ ရရှိသည့်နေ့အထိ လုပ်ငန်းကို ဆက်လက်လုပ်ကိုင်ခွင့်ရှိသည်။

၄၀။ (က) လိုင်စင်ရရှိသူသည် လိုင်စင်ပျောက်ဆုံးခြင်း သို့မဟုတ် ပျက်စီးခြင်းကြောင့် လိုင်စင် မိတ္တူမှန်ရရှိလိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားပူးတွဲ၍ ဌာနသို့ လျှောက်ထား ရမည်။

- (ခ) ဌာနမှူးသည် နည်းဥပဒေခွဲ (က)အရ လျှောက်ထားချက်ကိုစိစစ်၍ ဒဏ်ကြေးငွေ ပေးသွင်းစေပြီး လိုင်စင်မိတ္တူမှန်ကို လျှောက်ထားသူအားထုတ်ပေးရမည်။

၄၁။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ ကိုယ်ပိုင်အိမ်အိမ်များမှ ရေကို အသုံးပြုရန် သင့်မသင့် သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိမရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးမှ အသုံးပြုရန် အိမ်အိမ်တွင်း ပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် အိမ်အိမ်တွင်းမှ ရေကို အသုံးပြုသူအား ပညာပေးလမ်းညွှန်ရမည်။

**အခန်း(၅)**

**အညစ်အကြေးသန့်ရှင်းမှုလုပ်ငန်းများ**

၄၂။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်းတွင်ဖြစ်စေ၊ ပြင်ပတွင်ဖြစ်စေ အညစ်အကြေး သန့်ရှင်းမှုလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ -

- (က) အညစ်အကြေးစွန့်ထုတ်မှုစနစ်များနှင့် အညစ်အကြေးသန့်စင်မှုစနစ်များကို စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ခ) လိုအပ်သောမြေနှင့် အဆောက်အအုံများ၊ စက်ပစ္စည်းများကို ဝယ်ယူခြင်း သို့မဟုတ် ငှားရမ်းခြင်းပြုနိုင်သည်။
- (ဂ) အများပြည်သူအကျိုးငှာ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးပိုင်ဆိုင်ခွင့် အသုံးပြုခွင့်ရှိသောမြေကို အသုံးပြုရန်လိုအပ်ပါက တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
- (ဃ) အညစ်အကြေးစွန့်ထုတ်မှုလုပ်ငန်းကို ပြည်တွင်းပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးအား စည်ကမ်းချက်များသတ်မှတ်၍ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြု နိုင်သည်။

၄၃။ ကော်မတီသည် -

- (က) မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း ဒေသအလိုက်အသုံးပြုရမည့် မိလ္လာပြွန်နှင့် မိလ္လာစွန့်ပစ်မှု စနစ်ကို သတ်မှတ်ပြီး ထိုစနစ်နှင့်အညီ မိလ္လာစွန့်ပစ်ရေးအတွက် လိုအပ်သလို စစ်ဆေးညွှန်ကြားနိုင်သည်။
- (ခ) အဆောက်အအုံပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် အသုံးပြုသူက တာဝန်ယူတည်ဆောက်မည့် မိလ္လာ စွန့်ပစ်မှုစနစ်ကိုစိစစ်ပြီး ခွင့်ပြုနိုင်သည်။
- (ဂ) မိလ္လာပြွန်စနစ်ရှိသည့်နယ်မြေအတွင်း လူဦးရေ(၂၅၀)နှင့်အထက် စုပေါင်းနေထိုင် အသုံးပြုသည့် အဆောက်အအုံကြီးများမှလည်းကောင်း၊ ကော်မတီကလူအများ စုပေါင်းနေထိုင် အသုံးပြုသည်ဟု သတ်မှတ်ထားသော အဆောက်အအုံများမှ လည်းကောင်း ထွက်ရှိလာသော မိလ္လာကို ကော်မတီပိုင်မိလ္လာပြွန်စနစ်အတွင်းသို့ စွန့်ပစ် ထည့်သွင်းခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သလို ခွင့်ပြုခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်းပြုနိုင်သည်။

(ဃ) မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း ဒေသအလိုက် အသုံးပြုရမည့် မိလ္လာပြန်နှင့် မိလ္လာစွန့်ပစ်မှုစနစ် တည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းကို ပြည်တွင်းပြည်ပ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်အား ကော်မတီမှ သတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်များဖြင့် လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

(င) မိလ္လာပြန်စနစ် သို့မဟုတ် အညစ်အကြေးနှင့် ရေဆိုးများ လက်ခံပြန်၊ ပိုက်၊ မြောင်းစနစ် တည်ဆောက် အကောင်အထည်ဖော်ထားသောနယ်မြေတွင် အဆောက်အအုံပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် နေထိုင်သူများသည် သတ်မှတ်ထားသော ပြန်၊ ပိုက်၊ မြောင်းစနစ်အတွင်း သို့သာ အညစ်အကြေးစွန့်ပစ်ခကို သတ်မှတ်နှုန်းထားအတိုင်း ပေးဆောင်၍ စွန့်ပစ်ရမည်။

(စ) မိလ္လာပြန်စနစ်မရှိသည့်နယ်မြေတွင် တစ်ဦးချင်း သို့မဟုတ် လူအများစုပေါင်း အသုံးပြုသည့် မိလ္လာကန်မှ ထွက်ရှိလာသော မိလ္လာရေကြည်ကို ကော်မတီက သတ်မှတ်ပေးသည့် ရေမြောင်း၊ မြစ်၊ ချောင်း၊ အင်း၊ အိုင်၊ ကန်သို့ တစ်ဆင့်စွန့်ပစ်ရန် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

(ဆ) နည်းဥပဒေခွဲ(စ)အရ မိလ္လာရေကြည်နှင့် အနည်အနှစ်စွန့်ပစ်လိုကြောင်း လျှောက်ထားလာပါကစိစစ်ပြီး သတ်မှတ်နှုန်းထားများပေးသွင်း၍ စွန့်ပစ်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၄၄။ (က) မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း အဆောက်အအုံအဝန်းအဝိုင်းမှ ထွက်ရှိသော မိလ္လာကို ကော်မတီပိုင်မိလ္လာပြန်စနစ် သို့မဟုတ် မိလ္လာကန်သို့ ဆက်သွယ်စွန့်ပစ်လိုသူသည် စွန့်ပစ်ခွင့်ရရှိရန် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

(ခ) ဌာနမှူးသည် နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်ပြီး ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကော်မတီကသတ်မှတ်သည့် ဝန်ဆောင်ခကို ပေးသွင်းစေလျက် စည်းကမ်းချက်များသတ်မှတ်၍ မိလ္လာပြန်စနစ် သို့မဟုတ် မိလ္လာကန်သို့ ဆက်သွယ်စွန့်ပစ်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၄၅။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်းဖြစ်စေ၊ ပြင်ပတွင်ဖြစ်စေ အညစ်အကြေးစွန့်ထုတ်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် အညစ်အကြေးသန့်စင်မှုလုပ်ငန်းများ စီမံဆောင်ရွက်ပေးရသည့်အတွက် အဆောက်အအုံပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် အသုံးပြုသူထံမှ သတ်မှတ်သည့်အခကြေးငွေကို ကောက်ခံနိုင်သည်။

၄၆။ (က) မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း အဆောက်အအုံပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် အသုံးပြုသူသည် မိမိပိုင် မြေဧရိယာအတွင်း မိလ္လာကန်တည်ဆောက်ရန် လုံလောက်သော မြေကွက်လပ်မရှိ သည့်အတွက် ကော်မတီပိုင်မြေနေရာ သို့မဟုတ် နောက်ဖေးလမ်းကြားတွင် မိလ္လာကန် တည်ဆောက်လိုလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ မိလ္လာကန်ပိုက်လိုင်းချထားလိုလျှင် သော် လည်းကောင်း၊ ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိရန် ဌာနသို့လျှောက်ထားရမည်။

(ခ) ဌာနမှူးသည် နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်၍ ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သတ်မှတ်သည့် မြေငှားခ သို့မဟုတ် ကျူးကျော်ခွန်ကို ပေးသွင်းစေပြီး စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၄၇။ ဌာနမှူးသည် -

(က) အဆောက်အအုံအဝန်းအဝိုင်းမှ ထွက်ရှိသော အညစ်အကြေးနှင့် ရေဆိုးများကို ကော်မတီပိုင်သီးခြားရေမြောင်း သို့မဟုတ် သီးခြားနေရာသို့ စနစ်တကျ စီးဝင်စေရေး အတွက် မြေနှင့် အဆောက်အအုံတစ်ခုခုတွင် ရေမြောင်းဖောက်လုပ်ရန် သို့မဟုတ် ပိုက်တပ်ဆင်ထားရှိရန် အဆောက်အအုံပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် အသုံးပြုသူအား ညွှန်ကြား နိုင်သည်။

(ခ) အသစ်ပြန်လည်ပြင်ဆင် တည်ဆောက်ထားသော အဆောက်အအုံနှင့် ထိုအဆောက် အအုံတွင် အသုံးပြုနေသော မိလ္လာကန်၊ မိလ္လာပြန် သို့မဟုတ် မိလ္လာစွန့်ပစ်မှုစနစ်မှာ သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းကမ်းချက်များနှင့် လိုက်လျောညီထွေမှုမရှိကြောင်း သို့မဟုတ် သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းနှင့် ညီညွတ်မှုမရှိကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက လိုအပ်သလို ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်း၊ ပြုပြင်ခြင်းနှင့် ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲခြင်း များကို ဆောင်ရွက်စေရန် အဆောက်အအုံပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် အသုံးပြုသူအား ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၄၈။ ဌာနမှူးသည် ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း-

(က) အများသုံးသန့်စင်ခန်းများကို ဆောက်လုပ်ပြီး သန့်ရှင်းမှုရှိစေရန် စီမံခန့်ခွဲနိုင်သည်။

(ခ) အများသုံးသန့်စင်ခန်းများတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်အား လေလံစနစ်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တင်ဒါစနစ်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အခြား သင့်လျော်သော နည်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ စည်းကမ်းချက်များသတ်မှတ်၍ တည်ဆောက်လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

- (ဂ) အိမ်သာကို ယင်လုံအိမ်သာ သို့မဟုတ် ရေလောင်းအိမ်သာ အဆင့်သတ်မှတ် ဆောက်လုပ် အသုံးပြုရန် အဆောက်အအုံပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် အသုံးပြုသူအား ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၄၉။ ကော်မတီသည် ရေလောင်းအိမ်သာနှင့် မိလ္လာကန် ဆောက်လုပ်စဉ် ပိုင်ဆိုင်မှုတစ်စုံတစ်ရာ အငြင်းပွား၍ဖြစ်စေ၊ အခြားအကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာကြောင့်ဖြစ်စေ၊ ကန့်ကွက်လာပါက ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ခြင်းမှ ရပ်ဆိုင်းစေနိုင်သည်။ လိုအပ်ပါကဖြိုဖျက်စေရန် ရက်သတ်မှတ်ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

**အခန်း(၆)**

**ရေဆိုးစွန့်ပစ်ခြင်း**

၅၀။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း -

- (က) ရေဆိုးစွန့်ပစ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရေဆိုးများစွန့်ထုတ်နိုင်ရန်အတွက် ရေဆိုးပိုက်လိုင်း များချထားခြင်း၊ ရေထိန်းတံခါးများတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ဆက်စပ်သည့် လုပ်ငန်း များဖြစ်သည့် ရေမြောင်းများဖောက်လုပ်ခြင်း၊ ရေဆိုးထုတ်စက်ရုံများ တည်ဆောက် ခြင်း၊ ရေဆိုးသန့်စင်စနစ်များပြုလုပ်ခြင်းနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာ တွင် မည်သည့်လမ်းကိုဖြစ်စေ၊ လမ်းနယ်နိမိတ်ကိုဖြစ်စေ၊ ဥယျာဉ်မြေကိုဖြစ်စေ၊ လယ်ယာမြေကိုဖြစ်စေ ဖြတ်သန်းဖောက်ထွင်း၍ လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
- (ခ) နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိက ပိုင်ဖြစ်ပါ က လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုမီ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်အား ကြိုတင်ညှိနှိုင်းရမည်။
- (ဂ) စက်ရုံအလုပ်ရုံများမှ စွန့်ထုတ်သော စွန့်ပစ်ရေများကို နောက်ဖေးလမ်းကြား၊ လူသွား လမ်းများ၊ ရေနုတ်မြောင်းများ၊ မြစ်၊ ချောင်း၊ အင်း၊ အိုင်၊ ကန်များအတွင်းသို့ တိုက်ရိုက်စွန့်ထုတ်ခြင်းမပြုစေရန်နှင့် စွန့်ပစ်ရေများကို ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနက အခါအားလျော်စွာ သတ်မှတ်ထား သော စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီသန့်စင်ပြီးမှ စွန့်ပစ်ရန် ညွှန်ကြားရမည်။
- (ဃ) ခြံ၊ မြေ၊ အဆောက်အအုံများမှ ဘေးဖြစ်စေတတ်သော သို့မဟုတ် ပိတ်ဆို့စေတတ် သော အရာဝတ္ထုများပါဝင်သည့် ရေဆိုးကိုစွန့်ထုတ်ခြင်း မပြုစေရေးအတွက် လိုအပ် သော အစီအမံများ စီစဉ်ဆောင်ရွက်စေရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

- (င) စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများမှ စွန့်ထုတ်သော သန့်စင်ပြီးသည့်ရေဆိုးများကို ဓာတ်ခွဲ စမ်းသပ် စေပြီး၊ သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိပါက ရေနုတ်မြောင်း၊ မြစ်၊ ချောင်း၊ အင်း၊ အိုင်၊ ကန်များအတွင်း စွန့်ထုတ်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။
  - (စ) စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများမှ စွန့်ထုတ်သော ရေဆိုးများအား ရေဆိုးသန့်စင်စက်ရုံ၊ ရေဆိုး သန့်စင်ကန်၊ ရေဆိုးစွန့်ထုတ်ပိုက်နှင့် ရေဆိုးမြောင်းများအတွင်းသို့ စွန့်ထုတ်ပါက ရေဆိုးစွန့်ထုတ်မှု အမျိုးအစားပမာဏအလိုက်နှင့် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံအမျိုးအစား အလိုက် ကောက်ခံနိုင်သည်။
  - (ဆ) စက်မှုဇုန်များရှိ စက်ရုံများမှ ထွက်ရှိသည့်ရေဆိုးများကို ဗဟိုရေဆိုးသန့်စင်စက်ရုံ တည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်ပါက စက်ရုံထွက်ရေဆိုးများကို သတ်မှတ်ထား သော ရေဆိုးပိုက်လိုင်း အတွင်းသို့သာ ရေဆိုးသန့်စင်ခအတွက် သတ်မှတ်နှုန်းထား အတိုင်း ပေးဆောင်ပြီး စွန့်ပစ်ရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။
  - (ဇ) ခြံ၊ မြေ၊ အဆောက်အအုံနှင့် စက်ရုံအလုပ်ရုံများမှ စွန့်ထုတ်သော ရေဆိုးများကို ကျုံး၊ ကျုံးရေကန်၊ ရေစစ်ကန်၊ သောက်သုံးရေကန်နှင့် ရေလှောင်ကန်များအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်မှုမရှိစေရန် စိစစ်ညွှန်ကြားနိုင်သည်။
- ၅၁။ (က) ကော်မတီက ရေဆိုးစွန့်ပစ်ခြင်းနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦး၏ နစ်နာဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပေါ်လျှင် နစ်နာသူသည် လျော်ကြေးရရန် ခိုင်လုံသောအထောက်အထားဖြင့် ကော်မတီသို့ တင်ပြတောင်းဆိုနိုင်သည်။
- (ခ) ကော်မတီသည် နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ တင်ပြတောင်းဆိုသည့် အထောက်အထား များမှာ ခိုင်လုံသည်ဟုယူဆလျှင် သင့်လျော်သော နစ်နာကြေးငွေကို သတ်မှတ်၍ ထိုသူအား ပေးရမည်။

**အခန်း(၇)**

**စီမံခန့်ခွဲရေးနည်းလမ်းအရ အရေးယူခြင်း**

၅၂။ ကော်မတီသည် လိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်ပါ စည်းကမ်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖြစ်စေ၊ ကော်မတီ၏ ညွှန်ကြားချက်တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ ဖောက်ဖျက်သောလိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက် ရရှိသူအား လိုအပ်ပါက စုံစမ်းစစ်ဆေး၍ အောက်ပါစီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို ချမှတ် နိုင်သည် -



- (က) သတိပေးခြင်း၊
- (ခ) သတ်မှတ်ထားသော ဒဏ်ကြေးငွေတပ်ရိုက်ခြင်း၊
- (ဂ) လိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်ကို ကာလအကန့်အသတ်ဖြင့် ရပ်ဆိုင်းခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း။

၅၃။ (က) နည်းဥပဒေ ၅၂၊ နည်းဥပဒေခွဲ(ဂ)အရ လိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်ကို ကာလ အကန့်အသတ်ဖြင့် ရပ်ဆိုင်းခြင်းခံရသူသည် ရပ်ဆိုင်းကာလ ကုန်ဆုံးသည့်အခါ လိုင်စင်သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်ကိုပြန်လည်ရရှိရန် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဌာနသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

(ခ) ဌာနမှူးသည် နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ လျှောက်ထားချက်ကိုစိစစ်ပြီး ယခင်ဖောက်ဖျက် ကျူးလွန်ခဲ့သည့်စည်းကမ်းချက် သို့မဟုတ် ညွှန်ကြားချက်ကို ထပ်မံဖောက်ဖျက်ခြင်း မပြုပါဟု ဝန်ခံကတိပြုစေ၍ ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြု ချက်ကို ပြန်လည်ထုတ်ပေးနိုင်သည်။

၅၄။ ကော်မတီသည် နည်းဥပဒေ ၅၃၊ နည်းဥပဒေခွဲ(ခ)အရ ပြန်လည်ထုတ်ပေးသော လိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်ကိုရရှိသူက လိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်ပါစည်းကမ်းချက် သို့မဟုတ် ညွှန်ကြားချက်ကို ထပ်မံဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်လျှင် ထိုသူ၏လိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်ကို ပယ်ဖျက်နိုင်သည်။

**အခန်း (၈)**

**တားမြစ်ချက်များနှင့် အရေးယူခြင်း**

- ၅၅။ မည်သူမျှ မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း -
- (က) ရေသန့်အင်ဂျင်နီယာ သို့မဟုတ် ပိုက်ဆက်သူအဖြစ် လိုင်စင်မရှိဘဲ လုပ်ကိုင်ခြင်း မပြုရ။
  - (ခ) အဝီစိတွင်းတူးဆရာအဖြစ် လိုင်စင်မရှိဘဲ လုပ်ကိုင်ခြင်းမပြုရ။
  - (ဂ) ရေလောင်းအိမ်သာနှင့် မိလ္လာကန်ကို ခွင့်ပြုချက်မရှိပဲ ဆောက်လုပ်ခြင်းမပြုရ။
  - (ဃ) အဝီစိတွင်းတူးဖော်ခြင်းအား ခွင့်ပြုထားသည့်နေရာမှအပအခြားနေရာတွင်ရွှေ့ပြောင်း တူးဖော်ခြင်းမပြုရ။

- (င) ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်မရှိပဲ အများသုံးကျုံးရေကန်နှင့် ကျုံးပိုက် ထိုးကန်များမှ ရေကို ပိုမိုရရှိရန် သို့မဟုတ် အလွယ်တကူရရှိရန် လျှပ်စစ် သို့မဟုတ် စွမ်းအင် တစ်မျိုးမျိုးကို အသုံးပြု၍ ရယူသုံးစွဲခြင်း မပြုရ။
- (စ) မိလ္လာကန်များကို တည်ဆောက်ရာတွင် သတ်မှတ်ထားသော နည်းစနစ်စံချိန်စံညွှန်း များနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိဘဲ ဆောက်လုပ်ခြင်း မပြုရ။
- (ဆ) ရေလောင်းအိမ်သာနှင့် မိလ္လာကန်ဆောက်လုပ်စဉ် တစ်စုံတစ်ရာ အငြင်းပွားခဲ့ပါက စိစစ်ပြီးရပ်နားထားရန်နှင့် ဆက်လက်ဆောက် လုပ်ခြင်းမပြုရ။
- (ဇ) ရေလောင်းအိမ်သာနှင့် မိလ္လာကန်တို့ကို မိမိအစီအစဉ်ဖြင့် ဖျက်သိမ်းပေးရန် အကြောင်းကြားလာပါက ဖျက်သိမ်းရန် ပျက်ကွက်ခြင်း မပြုရ။
- (ဈ) အများပြည်သူသုံးမြောင်းအတွင်း မိလ္လာအနည်အနှစ်များအား ပိုက်ဖြင့်တိုက်ရိုက် ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် မြောင်းသွယ်၍ ဖြစ်စေ စွန့်ပစ်ခြင်းမပြုရ။
- (ည) ပုဂ္ဂလိကပိုင် ရေတွင်းရေကန်များမှ ရေကို ပိုက်လိုင်း၊ ရေမီတာများ၊ ရေကန်များဖြင့် ရောင်းစားခြင်းမပြုရ။
- (ဋ) ကော်မတီပိုင် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများရှိ ရေပိုက်နှင့် ရေပိုက်ခေါင်းများကို ဖွင့်ခြင်း၊ ပိတ်ခြင်း၊ ဖြုတ်ယူခြင်း၊ ဖျက်စီးခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ နေရာပြောင်းရွှေ့ခြင်း သို့မဟုတ် အသစ်တပ်ဆင်ခြင်း မပြုရ။

၅၆။ မည်သူမဆို နည်းဥပဒေများပါ တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက် ကျုံးလွန်လျှင် ဤနည်းဥပဒေတွင် ဖော်ပြထားသော စီမံခန့်ခွဲရေး နည်းလမ်းအရ အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

**အခန်း(၉)**

**အထွေထွေ**

၅၇။ ကော်မတီသည် နည်းဥပဒေများအရ လိုအပ်သောလိုင်စင်ခ၊ လိုင်စင်သက်တမ်း တိုးမြှင့်ခ၊ ဒဏ်ကြေးငွေနှင့် ဝန်ဆောင်ခတို့ကို သတ်မှတ်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း ပြုနိုင်သည်။

၅၈။ ကော်မတီသည် ဤနည်းဥပဒေများအရ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသော လုပ်ငန်းတာဝန်များကို မိမိ လက်အောက်ရှိ သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ်ပုဂ္ဂိုလ်အားလွှဲအပ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

၅၉။ ဌာနမှူးသည် ဤနည်းဥပဒေများအရ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသော လုပ်ငန်းတာဝန်များကို မိမိ လက်အောက်ရှိ သင့်လျော်သည့်ဝန်ထမ်းများအား လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

၆၀။ ကော်မတီသည် ဤနည်းဥပဒေများပါကိစ္စရပ်များကို အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်ရာ တွင် လိုအပ်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန် နိုင်သည်။

**အမိန့်အရ**

(ပုံ) (အောင်မောင်း)

**ဝန်ကြီး**

**စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန**